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شوراینگهباناساسنامهصندوقبیماریهای
خاصراتأییدکرد

سخنگوی شــورای نگهبان از تأیید اساســنامه صندوق بیماری های خاص و 
صعب العلاج از سوی این شورا خبر داد تا گامی در جهت تسهیل دسترسی این 
گروه به دارو و امکانات پزشکی برداشته شود.به گزارش اقتصادسرآمد، »هادی 
طحان نظیف« اعلام کرد: اساسنامه صندوق بیماری های خاص و صعب العلاج 
در جلسه شورای نگهبان بررسی و خلاف موازین شرع و قانون اساسی شناخته 
نشد.وی ابراز امیدواری کرد این اقدام و تسهیلاتی که طبق اساسنامه مذکور برای 
مشمولان در نظر گرفته شده، مرهمی بر آلام این گروه از بیماران و خانواده هایشان 
باشد.هیات وزیران مرداد ماه امسال با هدف توســعه محافظت مالی از بیماران 
خاص و صعب العلاج، »اساسنامه صندوق بیماری های خاص و صعب العلاج« 
را به تصویب رســاند؛ با فعالیت این صندوق امکان دریافت تسهیلات قرض 
الحسنه برای مشــمولان از طریق بانک های عامل فراهم می شود.فراهم آوردن 
زمینه تامین مالی بهینه داروها، تجهیزات پزشــکی، کالاها و خدمات ســلامت 
محور مرتبط با بیماری خاص و صعب العلاج مشتمل بر خدمات ارتقای سلامت، 
خدمات پیشگیرانه، خدمات تشخیصی و درمانی، خدمات بازتوانی و توانبخشی 
و مراقبت های دوره ای و تسکینی، خدمات پرســتاری و درمان در منزل آنان و 
نظایر آن که فهرست آن به تصویب وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
خواهد رسید، با استفاده از پایگاه اطلاعات و به منظور بهبود محافظت مالی برای 
مشمولان در قبال بخشی از هزینه های ســلامت از جمله اهداف و وظایف این 

صندوق به شمار می رود.

پاسخایرانکمکیبهدستیابیبهنتیجه
درمذاکراتویننمیکند

مسئول سیاســت خارجی اتحادیه اروپا امروز -سه شنبه- در نشستی خبری در 
حاشیه اجلاس مجمع عمومی ســازمان ملل متحد در نیویورک مدعی شد که 
پاســخ ایران کمکی به دســتیابی به نتیجه در مذاکرات وین نمی کند.به گزارش 
اقتصادسرآمد، »جوسپ بوررل« مسئول سیاســت خارجی اتحادیه اروپا - در 
نشستی خبری در حاشیه اجلاس مجمع عمومی سازمان ملل متحد در نیویورک 
مدعی شد که پاسخ ایران کمکی به دستیابی به نتیجه در مذاکرات وین نمی کند.وی 
که در نشست غیررسمی وزرای خارجه کشورهای عضو اتحادیه اروپا صحبت 
می کرد، در ادامه ادعاهای خود افزود که متن پیشنهادی اتحادیه اروپا بهترین راه 
برای دستیابی به توافق در وین اســت و این پیشنهاد روی میز باقی خواهد ماند.

بوررل همچنین گفت که انتظار ندارم در هفته جاری اتفاق جدیدی در رابطه با 
مسأله هسته ای ایران رخ دهد.وی در عین حال افزود که هنوز به دستیابی به نتیجه 
نهایی در ارتباط با توافق هسته ای ایران نزدیک هستیم و باید ببینیم که در روزهای 
آینده چه اتفاقی خواهد افتاد.این مقــام اروپایی همچنین گفت که به اعتقاد وی 
دیدار با »ابراهیم رئیســی« رئیس جمهوری ایران، برای حل گره ایجاد شده در 

مذاکرات هسته ای، نتیجه بخش نخواهد بود.

برنامههایزاهدیوفامنشاءتحولوحرکتدرریل
درستاست

معاون امور مجلس رئیس جمهور، وزیر پیشــنهادی تعاون کار و رفاه اجتماعی 
را از مدیران دلسوز، مومن و توانمند کشــور توصیف کرد و با اشاره به دانش و 
تجارب مدیریتی و اجرایی ارزنده زاهدی وفا، گفت: وی در مدیریت های مختلف 
توفیقات قابل توجهی داشته اســت و از روحیه تحول گرایی، مردمی و جهادی 
برخوردار است و می تواند این وزارتخانه بسیار مهم را در ریل درست به حرکت 
درآورد.به گزارش اقتصادسرآمد، سید محمد حسینی در دیدار جمعی از اساتید و 
اعضای هیات علمی دانشگاه ها با بیان اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
ماموریت های متنوع و دامنه فعالیت های گســترده ای دارد از مدیریت شرکت 
های بزرگ اقتصادی، صندوق های بازنشســتگی، ارتباط با وزارت بهداشت و 
درمان تا بحث بیمه ها، اشتغال و رسیدگی به آسیب های اجتماعی به این مجموعه 
عریض و طویل مربوط است، اظهارداشت: این وزارتخانه نیازمند وزیری است 
که در کنار برخورداری از جایگاه علمی مرتبط، دانش و توان مدیریتی نیز داشته 
باشد و نگاهی به کارنامه علمی و اجرایی دکتر زاهدی وفا نشان می دهد که عنصر 
شایسته ای برای تصدی این مسئولیت است و رئیس جمهور با علم به توانمندی 
ها و کارنامه موفق، وی را معرفی کرده اســت.معاون رئیس جمهور خاطرنشان 
کرد: وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی بعنوان یکی از بزرگترین وزارتخانه های 
اقتصادی نیازمند فردی اســت که در حوزه اقتصاد صاحب نظر باشد و با توجه 
به اینکه دکتر زاهدی وفا دارای دکترای اقتصاد از دانشگاه اتاوا در کانادا است و 
در عرصه مدیدیتی نیز طی سال های گذشته عضو هیات مدیره شرکت سرمایه 
گذاری تامین اجتماعی )شســتا(،   رئیس هیات مدیــره هلدینگ صنایع نوین، 
رییس هیات مدیره رایتل و عضو شورای عالی الگوی اسلامی -ایرانی پیشرفت 

بوده است . 

وزیرارتباطات:دررتبهبندیجهانیدولتالکترونیک
جایگاه118راداریم

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: در رتبه بندی جهانی دولت الکترونیک، 
کشور ایران در جایگاه 118 قرار دارد.به گزارش اقتصادسرآمد، عیسی زارع پور 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در نشست علنی مجلس در تشریح گزارشی 
از پیشرفت دولت هوشمند اظهار داشت: برای چابک سازی دولت  چاره ای جز 
الکترونیکی و هوشمند کردن دولت نداریم. یکی از موضوعات مهمی که همیشه 
مورد تاکید رئیس جمهور محترم بوده و یکی از تکالیفی که از بنده پیگیری می کند 
همین موضوع تحقق دولت الکترونیک اســت.وی با بیــان اینکه علیرغم همه 
تلاش هایی که در گذشــته صورت گرفته، دولت الکترونیک وضعیت مطلوبی 
ندارد، گفت: در شاخص های جهانی یکی از شاخص هایی که وضعیت کشورها 
را می سنجند شاخص میزان الکترونیکی شدن کشور اســت که ما در آمار سال 
2۰2۰ در رتبه 89 قرار داشتیم.وزیر ارتباطات با اشاره به اینکه آمار سال 1۴۰۰ به 
زودی منتشر خواهد شــد، تصریح کرد: در شاخص دیگر دولت الکترونیکی ما 
رتبه 118 جهان را داریم که میزان مشارکت مردم در دولت الکترونیکی است؛ در 
ایام رای اعتماد قول دادم که در طی چهار سال این شاخص ها را ارتقا دهیم اما این 
موضع صرفا متوجه وزارت ارتباطات نیست و کل دولت باید آن را  پیگیری کند.

ساعترسمیکشوربهعقبکشیدهمیشود
برای آخرین بار ساعات رسمی کشور در سی و یکم شهریور ماه به عقب کشیده 
می شود .به گزارش اقتصادســرآمد، ساعت رسمی کشــور از ساعت 2۴ روز 
چهارشنبه، سی ام شهریور، یک ساعت به عقب کشیده خواهد شد.این آخرین 
تغییر ساعات رسمی کشور است  و دیگر تغییر ساعت در آغاز سال نو نخواهیم 
داشت.رییس مجلس شورای اسلامی در نامه ای به رییس جمهوری، قانون نسخ 
تغییر ساعت رسمی کشور را برای اجرا ابلاغ کرد.اردیبهشت ماه جاری رییس 
مجلس شورای اســلامی در نامه ای به رئیس جمهوری قانون نسخ قانون تغییر 
ساعت رسمی کشور را برای اجرا ابلاغ کرد.طبق این مصوبه مجلس، »قانون تغییر 
ساعات رسمی کشور مصوب ۳1/۵/1۳8۶ نسخ می شود و دولت مجاز به تغییر 

ساعت رسمی کشور نیست.

قرارگیریحدود۴۰۰قلمدارویضروریدرلیستبیمهای
مدیرعامل سازمان بیمه سلامت ایران گفت: نزدیک به ۴۰۰ قلم داروی ضروری و 
پرتکرار به تدریج در لیست بیمه ای قرار می گیرد.به گزارش اقتصادسرآمد، محمد 
مهدی ناصحی درباره پرداخت مطالبات طرح دارویار توسط سازمان بیمه سلامت 
ایران گفت: خوشبختانه پرداختی ما به التفاوت ارز دارو و سهم سازمان در دو ماه 
گذشته بلافاصله انجام شده اســت. درنظر داریم با توجه به منابعی که در اختیار 
داریم بلافاصله پس از پایان شــهریور ماه نیز بتوانیم در سراسر کشور مطالبات 
داروخانه ها را پرداخت کنیم.مدیرعامل سازمان بیمه سلامت ایران تصریح کرد: 
حتی برای مطالبات شهریور بیمارستان های دولتی و خصوصی نیز 2۳۵۰ میلیارد 
تومان به سازمان تخصیص پیدا کرده است که در صورت ارسال اسناد مطالبات 
پرداخت می شود.ناصحی تاکید کرد: اسناد سرپایی به صورت الکترنیکی ارسال 
می شود اما اسناد بستری به شکل الکترونیک آفلاین است؛ لذا پس از جمع بندی، 

پرداختی ها به صورت الکترونیک صورت می گیرد.

انتصاباعضایدورهجدیدمجمعتشخیص
مصلحتنظامتوسطرهبرانقلاب

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اســلامی در 
حکمی اعضای دوره ی جدید مجمع تشخیص مصلحت نظام 
را منصوب کردند.به گزارش اقتصادسرآمد، حضرت آیت الله 
خامنه ای رهبر معظم انقلاب اســلامی در حکمی اعضای 
دوره ی جدید مجمع تشــخیص مصلحت نظام را منصوب 

کردند. متن حکم مقام معظم رهبری به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

با هدایــت و عنایت الهی دوره ی جدید مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام آغاز می شود. این مجمع از مهمترین نهادهای 
قانونی در جمهوری اسلامی و متعهد به دو مسئولیت اساسی 
است: اوّل تشخیص مصلحت در هنگام مواجهه ی مجلس 
با شورای نگهبان، که مستلزم نگاه ژرف و مصلحت شناس 
و احاطه به حقائق کشور است، و دوم نقش ویژه و مؤثر در 
تعیین سیاســت های کلی نظام که متضمــن راهبردی  ترین 
تصمیم ها در اداره ی امور کشور است. ارائه ی راه حل برای 
معضلات و نیز نظارت بر حســن اجرای سیاست های کلی 
که به آن مجمع محترم احاله شده است، بر اهمیت این نهاد 

قانونی افزوده است.
حضور جمعی از نخبگان مجرب و دارای سوابق اجرائی در 
این مجمع و تجربیات متراکم از دوره های گذشته، جایگاه 
این نهاد را برتــر و انتظارات از آن را افزونتر می ســازد.در 
بیانیه ی آغاز دوره ی قبل خواسته هایی مطرح شده که اکنون 
نیز به علّت برآورده نشدن کامل، باید تکرار شود. از جمله: 
سامان بخشــیدن به مســأله نظارت بر اجرای سیاست ها و 
نیز پیشنهاد ســازوکار برای ارزیابی کارآمدی و اثربخشی 
سیاســت ها.افزون بــر آن، اتقان در تشــخیص مصلحت، 
تنقیح سیاست های ابلاغ شده و بازنگری در آن در صورت 
لزوم، ارتباط با مراکز علمی و دانشگاهی و نخبگانی کشور 
و حضور منظم اعضــاء محترم در جلســات مجمع، مورد 
تأکید است.اکنون با تشــکر از اعضاء محترم در دوره  قبل و 
تقدیر از تلاش های آنان، و با طلب رحمت و مغفرت برای 
درگذشتگان ایشان، اعضاء دوره ی پنجساله ی نهم را به این 

شرح منصوب می کنم:
رییس مجمع: آیة الله آقای حاج شیخ صادق آملی

اشــخاص حقوقی: رؤسای محترم قوای ســه گانه، فقهای 
محترم شورای نگهبان)در موارد بحث تشخیص مصلحت(، 
رئیس ستادکل نیروهای مسلّح، دبیر شــورای عالی امنیت 
ملی، وزیر یا رئیس دســتگاهی که موضوع مورد بحث به 
آن دستگاه مربوط است، رئیس کمیسیون مرتبط با موضوع 
بحث در مجلس شورای اســلامی.اعضای حقیقی: حجج 
اســلام: آقای حاج شــیخ حســن صانعی، آقای قربانعلی 
دری نجف آبادی، آقــای محمود محمــدی عراقی، آقای 
مجیــد انصاری، آقــای غلامرضا مصباحی مقــدم و آقای 
محســن اراکی.حضرات: آقــای غلامرضا آقــازاده، آقای 
علی آقامحمــدی، آقای علی اکبر احمدیــان، آقای محمود 
احمدی نژاد، آقای محمدجواد ایروانــی، آقای محمدرضا 
باهنر، آقای احمد توکلی، آقای سعید جلیلی، آقای غلامعلی 
حداد عادل، آقای ســید کمال خرازی، آقــای داود دانش 
جعفری، آقای پرویز داودی، آقای محمدباقر ذوالقدر، آقای 
محسن رضایی، آقای سیدمحمد صدر، آقای محمدحسین 
صفار هرندی، آقای محمدرضا عارف، آقای محمد فروزنده، 
آقای عباسعلی کدخدایی، آقای علی لاریجانی، آقای حسین 
محمدی، آقای محمد مخبر، آقای حسین مظفر، آقای سید 
مصطفی میرسلیم، آقای سید مرتضی نبوی، آقای علی اکبر 
ولایتی، آقای صادق واعظ زاده و آقــای احمد وحیدی. از 

خداوند متعال توفیق حضرات محترم را مسألت می کنم.

اردوغان:حلموضوعهستهایایرانبه
دیپلماسینیازدارد

رئیس جمهوری ترکیه طی سخنرانی در سازمان ملل متحد 
گفت که حل موضوع هسته ای ایران به دیپلماسی نیاز دارد.
به گزارش اقتصادســرآمد از شــبکه الجزیره، رجب طیب 
اردوغان در مجمع عمومی ســازمان ملــل متحد افزود: در 
مبارزه با تروریسم کوتاهی نمی کنیم و هر کاری که بتوانیم 
برای بازگشت سوری ها به کشورشان انجام می دهیم.وی 
از شورای امنیت خواست برای تحقق صلح و عدالت و رفاه 
بهتر عمل کند و به وظیفه خود برای رســاندن کمک های 
انسانی به شمال غرب ســوریه عمل کند.او گفت که تلاش 
های زیادی برای حل و فصل درگیــری ها کردیم و بحران 
سوریه نیز راه حل مســالمت آمیز دارد.اردوغان یونان را به 
اخراج غیرقانونی و خشونت آمیز پناهندگان متهم کرد.وی 
با بیان اینکه باید به دنبال راه حل های دیپلماتیک، منصفانه 
و قابل اجرا بود، گفت: سازمان ملل متحد باید راه حل هایی 
برای جهانــی عادلانه تر ارائه کند.رئیــس جمهوری ترکیه 
درباره بحران اوکراین گفت: این جنــگ پیروز و برنده ای 
ندارد و درگیری گسترده تر می شــود.اردوغان اضافه کرد: 
تمام تلاش خود را برای پایــان جنگ در اوکراین به کار می 
بندیم و تلاش های دیپلماتیک فشــرده ای انجام دادیم و به 
توافقنامه اســتانبول برای صادرات غلات دست یافتیم.وی 
افزود: یک پنجم ســاکنان جهان همچنان با فقر و گرسنگی 
دســت و پنجه نرم می کنند.اردوغان دربــاره موضوعات 
داخلی کشــورش نیز گفت: از حقوق خود در دریای اژه و 
شرق مدیترانه دفاع می کنیم و از اتحادیه اروپا می خواهیم که 
چشم خود را بر تخلفات یونان نبندد.وی با ابراز امیدواری 
نسبت به برقراری صلح و آرامش در کشمیر افزود: جمهوری 
آذربایجان و ارمنســتان نیز می توانند به صلح دست یابند.
رئیس جمهوری ترکیه درباره برنامه هسته ای ایران نیز گفت: 
برای حل و فصل برنامه هسته ای ایران به دیپلماسی و گفت و 
گو نیازمندیم.اردوغان بیان کرد: جامعه جهانی باید پناهندگان 
فلسطینی و انروا کمک کنند و شهرک سازی های غیرقانونی 
باید متوقف شود و درگیری فلسطینی - اسرائیلی با راه حل 

دو کشوری حل و فصل شود.
وی درباره بحران لیبی نیز گفت: باید یک انتخابات عادلانه و 

معتبر برگزار شود تا ثبات در این کشور برقرار شود.
اردوغان نســبت به افزایش تبعیض نژادی، نژاد پرســتی و 

اسلام هراسی ابراز نگرانی کرد.

اقتصاد جامعه

هیچشواهدیازخونریزیمغزیدرتصاویرسیتیاسکن»مهساامینی«دیدهنمیشود
متخصصان نرورادیولژی هیأت بورد رادیولوژی وزارت بهداشت در پاسخ به استعلام ریاست سازمان نظام پزشکی درباره تصاویر »سی تی اسکن« منتشر شده از مرحوم مهسا 
امینی با انتشار بیانیه ای اعلام کردند که »هیچ شواهدی از خونریزی مغزی در این تصاویر به چشم نمی خورد.«به گزارش اقتصادسرآمد،در بیانیه متخصصین نرورادیولژی هیأت 
بورد رادیولوژی وزارت بهداشت که در پاسخ به استعلام ریاست نظام پزشکی صادر شده، آمده است: »با توجه به استعلام ریاست نظام پزشکی، متخصصین نرورادیولژی هیات 
بورد رادیولوژی وزارت بهدشت، پس از بررسی تصاویر سی تی اسکن مغز مرحومه مهسا امینی اعلام می دارد در سی تی اسکن که به صورت فیلمبرداری از، مانیتور تهیه شده است، 
خونریزی در پارانشیم مغزی، خونریزی اپیدورال و سابدورال  دیده نمی شود.«در این بیانیه که نسخه ای از آن در اختیار ایسنا قرار گرفته همچنین تاکید شده که »نظریه تکمیلی پس 
از مشاهده اصل اطلاعات تصویری ارسال خواهد شد.« گفتنی است که یکی از شبکه های خارجی پیشتر عکسی از سی تی اسکن مرحوم مهسا امینی منتشر کرده و مدعی شده بود 

که سی تی اسکن خانم مهسا امینی نشانگر شکستگی جمجمه، خون ریزی و ادم مغزی است.

ایرانوجهان

گروه اقتصادجامعــه - چرا بعد از حدود 
۴ ماه از گذشــتِ آن حادثه ی تلخ، بخش 
دیگری از ساختمان در جریانِ »عملیاتِ 
تخریبِ کنترل شده« و در حالی که کارگران مشغول 
کار بودند فرو می ریزد و در جریانِ آن یک کارگر جان 
خود را از دست می دهد؟ آیا پیمانکار تمهیداتِ لازم 
برای بالا بردنِ ایمنیِ کار را فراهم نکرده است؟ ایلنا در 
این باره می نویسد: بیش از سه ماه از آوار متروپل بر سرِ 
مردمانِ آبادان می گذرد. متروپل، ساختمانی که پیشتر 
در مورد ناایمنِ بودنِ آن هشــدارهای بســیاری داده 
شده بود، دوم خردادماه فرو ریخت و طبق آمار منتشر 
شده ۴۳ نفر جان خود را از دســت دادند. به گفته ی 
سیدامید هاشمی، رییس هیئت مدیره انجمن کارگران 
ساختمانی آبادان( 1۶ کارگر ساختمانی در این حادثه 
کشته شدند که ۶ نفرشان از خرمشهر و 1۰ نفر هم از 
آبادان بودند. تعداد کارگرانِ مانده بر زیرِ آوارِ متروپل 
اما به همین 1۶ نفر و به همان حادثه ی دوم خردادماه 
ختم نشد؛ چهارشــنبه، 2۳ شــهریورماه، در جریانِ 
تخریبِ باقیمانده ی ساختمان، برای بار دوم متروپل 
فرو ریخت و این بار نیز یکی از کارگران ســاختمانی 

زیر آوار ماند. 
به گزارش اقتصادسرآمد،در ساعت های اولیه ی وقوع 
این حادثه وحید شــعبانی )مدیرعامــل هلال احمر 
آبادان( از احتمال محبوس شدنِ چند کارگر خبر داد 
و دو روز بعد از وقوع حادثه، خبرِ بیرون کشیدنِ یک 
کارگر 18ســاله از زیر آوارِ متروپل از زبانِ نادر نقیبی 

)رئیس مرکز فوریتهای پزشکیِ آبادان( منتشر شد. 
فالح صفایی، معاون زیربنایی و عمرانی سازمان منطقه 
آزاد اروند در مصاحبه ای گفت: »ریزش دوباره زمانی 
رخ داد که کارگران در حال کار برای سبک کردن سازه 
این ساختمان بودند و قســمت جلویی 11 طبقه این 

ساختمان امروز به طور کامل ریزش کرد.« 
اما چرا بعد از حــدود ۴ ماه از گذشــتِ آن حادثه ی 
تلخ، بخش دیگری از ساختمان در جریانِ »عملیاتِ 
تخریبِ کنترل شده« و در حالی که کارگران مشغول 
کار بودند، فرو می ریزد و در جریــانِ آن یک کارگر 
جان خود را از دست می دهد؟ آیا پیمانکار تمهیداتِ 

لازم برای بالا بــردنِ ایمنــیِ کار را فراهــم نکرده 
اســت؟ مدیرعامل هلال احمر آبادان مدعی اســت 
که باقیمانده ی ســاختمان متروپل »با وجود رعایتِ 
تمام شرایط ایمنی« فروریخته است. ادعایی که اکبر 
شوکت )رئیس انجمن صنفی کارگران ساختمانی( به 
صراحت آن را رد می کند. شوکت در گفتگو با »ایلنا« 
می گوید: اصلا امکان ندارد شرایط ایمنی رعایت شود 
و بعد این اتفاق بیفتد! برای تخریب ساختمان یا باید 
یک تخریبِ اصولیِ کلی صــورت بگیرد و یا صفر تا 
صدِ آن سازه داربستِ ایمن بسته شــود و بعد از بالا 
تخریبِ طبقه به طبقه انجام شــود، که در این حالت 
باید از تخریب کارهای حرفه ای استفاده شود، بازه ی 
محدود زمانی در نظر گرفته و شرایط ایمنی نیز کاملا 
رعایت شود. شوکت می گوید: وقتی ما یک داربستِ 
اصولی در کشور نداریم، چطور می توانیم انتظار داشته 
باشــیم که چنین کاری با رعایتِ کاملِ اصولِ ایمنی 

انجام شده باشد؟
او توضیح می دهد: حدود سه چهار سال است که یک 
کارخانه ی تولیدِ داربســت ایمنی در کشور راه افتاده 
که داربســت های این کارخانه همه به حوزه ی گاز و 

نفت و پتروشیمی می رســد و بخش ساختمان از آن 
بی نصیب است. 

به گفته ی رئیس انجمن صنفیِ کارگران ساختمانی؛ 
یکی از عواملِ اصلیِ فوتِ کارگران ساختمانی استفاده 
از داربست های ناایمن و به دنبالِ آن سقوط از ارتفاع 
اســت. ما به عنوان کانون کارگران ساختمانیِ کشور 
چندین سال است که به دنبالِ ممنوع کردنِ استفاده از 
داربست های ناایمن هستیم اما هنوز نتوانستیم موفق 
شویم. ما هنوز از داربســت های ۶۰ – ۷۰ سال پیش 
استفاده می کنیم و نتوانســتیم این را تغییر بدهیم. این 
تنها یک نمونه است؛ چه برسد به رعایتِ سایرِ اصول 
تخریب در کشور! چطور در چنین شرایطی می توان 
با قاطعیت گفت تمام اصولِ ایمنی رعایت شــده و با 
وجودِ این بازهم یک کارگر جان خود را از دســت 

داده است؟
شوکت می گوید: ساختمانی که بیش از ۴۰ کشته در 
مرحله ی اولِ ریزش داده و این همه حساسیت برانگیز 
شده حالا باز هم ریزش می کند و کشته می دهد! این 
یک خطای بزرگ است و گفتنِ این جمله که با وجودِ 
رعایتِ اصولِ ایمنــی چنین اتفاقی افتــاده در واقع 

سرپوش گذاشتن روی این خطای بزرگ است. 
او با تأکید بر اینکه »وقوع چنین حادثه ای نشان می دهد 
که جان انســان ها برای کارفرمایان بی اهمیت است« 
می گوید: بــرای جلوگیری از حــوادث کار یکی از 
اقدامات اساسی، برخورد جدی با عواملِ اصلیِ ایجاد 
کننده ی آن حادثه است. در مورد حادثه  ی متروپل، باید 
با تمام عوامل اصلیِ وقوع این حادثه، از ریز تا درشت، 
از مجموعه ی شهرداری گرفته تا نظام مهندسی و… 
برخورد قاطع صورت می گرفــت اما می بینیم همان 
کســانی که حادثه ی متروپل در زمان مسئولیتِ آن ها 

اتفاق افتاده سرجای خود هستند! 
شــوکت می گوید: متروپل حاصلِ فساد در حوزه ی 
مسکن است و تا این فساد وجود داشته باشد این دست 

حوادث هم اتفاق می افتد.
چرا باید این حادثه بعد از ۴ ماه دوباره اتفاق بیفتد؟ چرا 
تخریبِ بقایایِ این ساختمان باید تا این اندازه طول 
بکشد که دوباره شاهدِ چنین اتفاقی باشیم؟ به گفته ی 
شوکت؛ پاســخ تمام این چراها ما را به این واقعیتِ 
اسفناک می رســاند که ما در بحث ساختمان و حتی 

تخریبِ اصولیِ آن عقب مانده هستیم! 
برای عده ای جان کارگران مهم نیســت! ســیدامید 
هاشــمی )رییس هیئت مدیــره انجمــن کارگران 
ساختمانی آبادان( نیز با بیان این جمله در مورد دومینِ 
حادثه ی ریزشِ ساختمان متروپل می گوید: بعد از چند 
ماه و با تأخیر بسیار، بالاخره عملیاتِ تخریب ساختمان 
متروپل آغاز شد، که اتفاقِ روز چهارشنبه نشان داد این 

عملیات درست و اصولی انجام نشده است. 
رییس هیئت مدیره انجمن کارگران ساختمانی آبادان 
می گوید: انجام ایــن عملیات نیاز به دســتگاه های 
پیشرفته دارد و باید حرفه ای این اتفاق بیفتد. عملیاتِ 
تخریب باید به گونه ای باشد که جان کارگری تهدید 
نشود. قرار نیست کارگر با چکش و بیل و کلنگ این 

کار را انجام دهد. 
هاشمی می گوید: عملیاتِ تخریبِ ساختمان بسیار 
ریسک پذیر اســت و اگر نکات ایمنی و اصولی در 
آن رعایت نشود، وقوع چنین حادثه  ای امری محتوم 

است.

رئیسانجمنصنفیکارگرانساختمانیشرایطایمنیتخریبمتروپلراصراحتاردکرد

 آوارِ دوباره ی متروپل بر سرِ کارگران 

برگزیدهها

رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه دشمنان 
جنگ سایبری را شروع کردند گفت: آسیب پذیری  در 
بخش ICT در بعُد امنیت بسیار مهم و کلیدی است و 
اگر امنیت سیســتم ها را مورد توجه قرار ندهیم، این مسئله تبدیل 
به یک تهدید خواهد شــد.به گزارش اقتصادســرآمد، محمدباقر 
قالیباف رئیس مجلس شورای اســلامی در نشست علنی مجلس 
شورای اســلامی در جمع بندی گزارش کمیسیون صنایع و معادن 
در مورد بررســی عملکرد دستگاه های مســئول در تحقق اهداف 
دولت هوشمند و ارائه خدمات دولت الکترونیک )موضوع بند )و( 
تبصره  ۷ قانون بودجه سال 1۴۰1 کل کشور( ضمن تشکر از دولت 
به دلیل اینکه موضوع تحقق اهداف دولت هوشمند را دغدغه اصلی 
کار خود قرار داده، از همکاران کمیســیون صنایع و معادن مجلس 
نیز که در این بخش فعال بوده و دو روز مانده به زمان بندی بخش 
مربوط به بند )و( تبصره )۷( قانون بودجه این گزارش را با همراهی 
معاونت نظارت مجلس در دســتور کار مجلس قرار دادند، تشکر 
کرد.رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه نکات مهمی باید 
در جمع بندی این موضوع مورد توجه قرار گیرد تا در پیگیری های 
بعدی در مجلس به ویژه از وزارت ارتباطات و سازمان امور اداری 
و استخدامی مبنای کار باشــد، گفت: بدون شک همه ما می دانیم 
که هوشمندســازی و دولت الکترونیک دو ویژگی اساسی دارد، 
نخســت اینکه اصلی ترین ابزار برای تحقق عدالت اجتماعی در 
کشور، هوشمندسازی اســت.وی ادامه داد: اگر بخواهیم عدالت 
اقتصادی، اجتماعی و صرفه جویی و شــفافیت را برقرار و محقق 
کنیم و همچنین با فساد مبارزه کنیم، برای اینکه نشان دهیم در این 
راه جدی هستیم باید به دنبال تحقق دولت هوشمند باشیم و تحقق 
این امر یعنی تحقق عدالت اجتماعی و مبارزه با فساد.قالیباف تأکید 
کرد: دومین نکته که همواره در بخشی از صحبت هایم به آن اشاره 
کردم این است که ما در کشور چهار قوه به جای سه قوه داریم، قوه 
چهارم بروکراسی و دیوانسالاری موجود در کشور است که خود 
به خود عمل می کند و تسلط لازم برای مهار آن وجود ندارد و این 
معضل در بخش های مختلف حوزه اجرایی دیده می شود، مهار این 
موضوع هیچ راهی جز هوشمندسازی و دولت الکترونیک ندارد.

وی افزود: اســاس تحول دولت و تحقق برنامه های سالیانه ما در 
قانون بودجه و تحقق برنامه های۵ ســاله در گرو هوشمندسازی و 
دولت الکترونیک است.رئیس مجلس تصریح کرد: باورپذیری و 
مسئولیت پذیری مدیران در بخش های مختلف دولتی نیز از اهمیت 
بالایی برخوردار است، اگر این نباشد این کار از جهت کمی ممکن 

است اما کامل محقق نمی شود.

رئیس جمهور کشــورمان در دیدار بــا رییس جمهور 
فرانسه مفتوح ماندن پرونده های ایران در آژانس را مانع 
جدی دستیابی به توافق برشمرد و گفت: رویکرد آژانس 
به مسائل باید فنی و به دور از فشارها و القائات دیگران 
باشد.به گزارش  اقتصادسرآمد، سید ابراهیم  رئیسی رئیس جمهور 
اســلامی ایران در دیدار امانوئل ماکرون رئیس جمهوری فرانسه با 
تأکید بر اینکه ایران آماده دســتیابی به یک توافــق عادلانه و پایدار 
است، لازمه حصول این توافق را تضمین های اطمینان بخش و بسته 
شــدن پرونده های پادمانی ایران خواند و گفت: سطح همکاری ها 
و روابط ایران و فرانســه قابل ارتقاء است ضمن اینکه اروپا باید در 
عمل نشان دهد که سیاست های آن مستقل است و تابع خواست و 
سیاست آمریکا نیســت.وی در این دیدار با اشاره به خروج آمریکا 
از برجام و نقض تعهدات آن، و همچنیــن عمل نکردن اروپایی ها 
به تعهدات خود به منظور انتفاع اقتصادی ایــران از توافق، افزود: 
با وجود خروج یکجانبه آمریکا از توافق و خســارات ناشی از آن، 
خواسته جمهوری اسلامی برای دریافت تضمین های اطمینان بخش 
یک خواسته کاملًا معقول و منطقی است.رئیس جمهور کشورمان، 
مفتوح ماندن پرونده های ایران در آژانس را مانع جدی دستیابی به 
توافق برشمرد و گفت: رویکرد آژانس به مسائل باید فنی و به دور 
از فشارها و القائات دیگران باشد و ما معتقدیم بدون مختومه شدن 
پرونده های ایران، دســتیابی به توافق امکان پذیر نیست.رئیسی با 
انتقاد از درخواست قطعنامه شــورای حکام علیه ایران بوسیله سه 
کشــور اروپایی همزمان با مذاکرات هســته ای، این رویکردها را 
غیرسازنده و موجب پیچیده تر شدن مسائل دانست و افزود: آژانس 
انرژی اتمی با نظارت و بازرســی های خود 1۵ بار به طور رسمی 
به اینکه فعالیت های ایران بر اســاس تعهدات و به دور از انحراف 
است، اذعان کرده است.رئیس جمهور کشــورمان رویکرد دوگانه 
آژانس به فعالیت های مخرّب هسته ای رژیم صهیونیستی را نشانه 
ای از سیاست زدگی برشمرد.رئیســی در بخش دیگری از سخنان 
خود، فعالیت های منطقه ای ایران را صلح آفرین و عامل جلوگیری 
از سرایت تروریسم به اروپا خواند و گفت: اینکه امروز در فرانسه 
با آرامش انتخابات برگزار می کنیــد به علت تلاش های جمهوری 
اسلامی برای نابودی تروریسم در منطقه است.در این دیدار امانوئل 
ماکرون پیشنهادهایی برای مذاکرات جاری مطرح و اذعان کرد: این 
یک واقعیت است که در شــرایطی که آژانس، عمل به تعهدات از 
طرف ایران را به طور کامل اعلام کرد، آمریکا در سال 2۰18 از برجام 
خارج شد و طرف های اروپایی نیز نتوانستند به تعهدات خود مبنی بر 

استفاده ایران از منافع اقتصادی توافق عمل کنند.

عضو هیات همراه ریاست جمهوری در بیست و دومین 
نشست ســران شــانگهای گفت: غربی ها با عضویت 
رسمی کشورمان در پیمان شانگهای،  دریافتند ایران برای 
تامین منافع ملی و گسترش تبادلات اقتصادی، درپی غرب نیست و 
تک بعدی عمل نمی کند.به گزارش اقتصادســرآمد، غلامرضا نوری 
قزلجه در نشست خبری تشریح دستاوردهای سفر رییس جمهور به 
ازبکستان و همچنین حضور در بیست و دومین نشست سران سازمان 
همکاری شانگهای در سمرقند، گفت: نکته مهمی که به شخصه در 
این سفر شاهدش بودم استقبال بسیار گرم اعضای سازمان شانگهای 
و ریاست جمهوری ازبکستان از عضویت جمهوری اسلامی ایران در 
سازمان بود. همچنین استقبال رسانه های ازبکستانی به نحوی بود که 
گویی مهمترین کشور شرکت کننده جمهوری اسلامی ایران است و 
حضور کشورمان را خیلی مثبت ارزیابی می کردند.رئیس گروه دوستی 
پارلمانی ایران و ازبکســتان افزود: پس از 1۷ ســال از آغاز فعالیت 
سازمان همکاری شــانگهای سرانجام درخواســت عضویت ایران 
پذیرفته شد و با امضا و مبادله اسناد، کشورمان عضو رسمی شانگهای 
شد که این موضوع در مجلس بررســی خواهد شد. 1۴ تا 1۵ عضو 
به شــکل ناظر یا متقاضی ناظری یا شریک گفت وگو در این سازمان 
حضور دارند و به تدریج عضویتشــان رسمی می شود.نوری قزلجه 
افزود: سازمان همکاری شــانگهای اهداف مشخصی در حوزه های 
اقتصادی، تجاری، فرهنگی، گردشگری، انرژی، کشاورزی و حتی 
تامین امنیت و ثبات در منطقه دارد، بنابرایــن عضویت در آن دارای 
اهمیت بسیاری اســت.وی ادامه داد: عضویت ایران در این سازمان 
در واقع می تواند موازنه ای میان شــرق و غرب در سیاست خارجی 
کشورمان ایجاد کند. کشورهای عضو شانگهای بیشتر شرقی هستند. 
بنابراین دست ما برای گسترش روابط با این کشورها باز می شود تا 
بتوانیم منافع ملی را به نحو شایســته تامین کنیم.نوری قزلجه ادامه 
داد: بیش از ۴۰ درصد جمعیت جهان عضو این ســازمان هستند به 
همین جهت دارای ظرفیت بالایی به لحاظ اقتصاد و تجاری اســت.
عضو هیات همراه ریاســت جمهوری در بیســت و دومین نشست 
سران شانگهای افزود: غربی ها با عضویت رسمی کشورمان در پیمان 
شانگهای،  دریافتند جمهوری اســلامی ایران برای تامین منافع ملی 
و گســترش تبادلات اقتصادی و همچنین بهره گیری از صادارات و 
واردات، درپی غرب نیست و تک بعدی عمل نمی کند.نوری قزلجه 
خاطرنشــان کرد: با توجه به اینکه برخی از کشورهای عضو تحت 
تحریم های غرب هستند می توان با تعامل و پیش بینی سازوکارهایی، 
تاثیر تحریم ها از برد بنابراین عضویت کشــورمان در این ســازمان 

می تواند در این راستا مهم باشد.

قالیباف در جلسه علنی مجلس

اگر امنیت بخش ICT را مورد توجه قرار ندهیم 
به یک تهدید تبدیل می شود

دعوت ماکرون از رییس جمهورکشورمان برای سفر به فرانسه

رییسی:مفتوح ماندن پرونده های ایران در 
آژانس مانع جدی دستیابی به توافق است

همراه رئیس جمهور در نشست سران سازمان شانگهای

ایران برای تامین منافع ملی تک 
بعدی عمل نمی کند


